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Magnetogram ni lektoriran! 

 
 

MAGNETOGRAM  
POGOVORA PREDSEDNIKA VLADE REPUBLIKE SLOVENIJE JANEZA JANŠE  

ZA RADIO CITY 
(Maribor, 10. april 2007) 

 
 
BOR GREINER: Dober dan gospod premier.  
 
DEJAN VEDLIN: Lahko jaz pozdravim? Nimamo vsak dan te priložnosti. V �ast nam je, da danes tu na 
Radiu City, gostimo našega premiera. Gospod Janez Janša, dober dan. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Dober dan. Hvala za vabilo. Vesel sem, da sem v kontaktu z vami 
in poslušalci.  
 
BOR GREINER: Hvala enako. 
 
DEJAN VEDLIN: Mi smo šele veseli. Kolega Bor je tukaj zato, ker Bor ne zna sam in rabi mene. 
 
BOR GREINER: Prosim lepo, v novinarski redakciji smo enotnega mnenja, da je obisk premierja lepa 
priložnost, da postavimo vprašanja, ki so tehtna, premišljena, ki so dejansko namenjena temu, da 
poslušalci kaj izvejo. Dejan je pa drugega mnenja... 
 
DEJAN VEDLIN: Jaz sem tu zato, da vprašam tudi kakšno trivialno vprašanje. Zakaj pa ne, saj vse 
zanima. Nenazadnje smo državljanke in državljani. Bor, kar izvoli. 
 
BOR GREINER: Hvala lepa.  
 
DEJAN VEDLIN: Ne bova tratila �asa. 
 
BOR GREINER: Gospod premier, Maribor, kot veste, skupaj s petimi mesti kandidira za evropsko 
prestolnico kulture 2012. Kakšne so po vašem recimo možnosti Maribora, da dobi ta naziv? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Možnosti so dobre, konkurenca pa huda. Maribor ima nekaj 
primerjalnih prednosti. To, kar se vsako leto dogaja na Lentu, recimo, je že ena taka. Vendar pa vem, da so 
tudi ostala mesta vzela to zgodbo resno, tako da bo boj kar trd, komisija pa je neodvisna.  
 
DEJAN VEDLIN: No, ko smo že pri kulturi gospod premier... 
 
BOR GREINER: Nisem še kon�al... 
 
DEJAN VEDLIN: Ampak vseeno bi jaz vprašal - �e smo pri kulturi, gospod premier - koliko plesnih ur ste 
imeli, z vašo Urško, predenj ste šli na ta legendarni Opernbal? 
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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: No, to je malo napa�na predstava o tem dunajskem plesu. Tam se 
lahko elegantno pleše zelo malo, ker je gne�a prevelika. Jaz tega nisem prej vedel, ampak, potem ko sem 
to razlagal, so mi mnogi izkušeni ma�ki- še posebej iz diplomatskih vrst - rekli, da je to ples, na katerega se 
gre trikrat - prvi�, zadnji� in nikoli ve�, ker �e ho�eš plesati, moraš iti kam drugam. Tja sem šel predvsem 
zato, ker sem izkoristil povabilo novega avstrijskega kanclerja. To je bila prilika, da se prvi� sre�am z njim. 
 
DEJAN VEDLIN: Se pravi, ni treba, da je �lovek vrhunski? Potem bi lahko tudi jaz plesal. 
 
BOR GREINER: Ne samo, da je to napa�na predstava, tudi vprašanje ni na mestu. Kaj ima sedaj Opernbal 
z aktualno politiko v Sloveniji mi razloži, prosim lepo. Gospod premier, popravite me, �e se motim, ampak 
vlada veliko stavi na projekt kopensko-logisti�nega centra ob mariborskem letališ�u. V tem centru, �e se ne 
motim, bo dobilo delo ve� tiso� ljudi. Kako dale� je ta projekt?  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ja, v nekaterih segmentih kar dale�. Tudi v sklopu tega obiska bo 
nekaj konkretnih pogovorov o tem projektu. Eden je pravzaprav že bil danes, ko smo obiskali Impol. To je 
nekaj, s �imer naj bi svojim proizvodom v prihodnosti dodali ve�jo dodano vrednost. V sklopu tega naj bi 
bilo tudi visokošolsko središ�e, kjer bi se izobraževali inženirji - za iskanje teh tržnih niš, za ve�jo denarno 
vrednost, zato da bomo izvažali izdelke, ki se dražje prodajo, manj pa surovino oziroma polizdelke. 
Logisti�ni center bo zagotovo eden najve�jih v državi, zato ker je to enkratna to�ka na sti�iš�u, V. in X. 
evropskega koridorja - avtoceste, železnice in letališ�a. Samo še morsko pristaniš�e bi potrebovali, da bi 
100 % idealno, ampak tudi brez tega bo ta projekt zaživel. Vanj bo vloženih okoli 160 milijonov evrov. Dajal 
bo delo nekaj tiso� ljudem, najmanj. Predvsem pa bo to tudi mesto, ker se bo proizvajalo znanje in kjer bo 
lahko Slovenija ponudila zelo kakovostne storitve za visoko dodano vrednost. 
  
BOR GREINER: Najlepša hvala. Še ve� vprašanj imam pripravljenih, ostanite z nami. 
 
DEJAN VEDLIN: Ura je dve minuti pred devetnajsto. V studiu Radia City gostimo našega premierja Janeza 
Janšo in midva z Borom ga bova danes res temeljito izprašala. 
 
BOR GREINER: Moram re�i, da so poslušalci imel prav, ko so rekli, da bom jaz zastavljal bolj tehtna, 
temeljita in zanimiva vprašanja. 
 
DEJAN VEDLIN: O zanimivosti bi lahko debatirali, ampak ne trativa premierjevega �asa. 
 
BOR GREINER: Se absolutno strinjam. Gospod premier, Maribor bo kot kaže sedež izmed novih pokrajin, 
ko se bodo te oblikovale. Kako vi kot predsednik vlade vidite vlogo Maribora oziroma novih pokrajin? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Jaz mislim, da bo Maribor lahko odigral pravo vlogo kot središ�e 
mo�ne pokrajine, kar podravska pokrajina - ali mariborska, ne vem katero ime boste boste izbrali - 
zagotovo bo. Zaenkrat je tako, da vrsta stvari, ki so za ob�ino prevelike, za državo premajhne ali pa preve� 
oddaljene, ostajajo nekje v sivi coni. V�asih se kdo z njimi ukvarja, v�asih ne. Zato seveda rabimo 
pokrajine. Drugi razlog, zaradi katerih jih rabimo, je ta - za Maribor zelo priljubljena tema o centralizaciji, ki 
je dejstvo. Slovenija bi se v celoti zagotovo s kakšno odstotno to�ko hitreje razvijala v zadnjih desetih letih, 
�e bi imeli tudi ta nivo organiziran, ker bi ne bilo tega vmesnega prostora. Ta projekt je resen. Vlada je 
pripravila vso potrebno zakonodajo, poslanci so dosegli konstruktivno sodelovanje, tudi opozicija 
dvotretjinsko soglasje, spremenili smo ustavo, dolo�ili bližnjico za ustanovitev pokrajin in v letošnjem letu 
naj bi bila ta zakonodaja sprejeta. Naslednje leto pripravimo vse potrebno in s prvim januarjem leta 2009, bi 
morale pokrajine zaživeti. Tako da bo Maribor središ�e mo�ne pokrajine in številne zadeve, ki se danes 
odlo�ajo v Ljubljani, se bodo potem odlo�ale v Mariboru. 
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DEJAN VEDLIN: No, ko ste ravno Maribor omenili, gospod premier... Vemo kaj v Mariboru pomeni fuzbal 
in Maribor bo kmalu, tudi po vaši zaslugi, dobil najlepši stadion v Sloveniji. Sigurno bo ena otvoritvena 
tekma. Recimo, da vas povabijo v moštvo, na kateri poziciji bi recimo vi želeli igrati, ker vemo da imate tudi 
vi radi nogomet oziroma ga radi igrate? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ja, rad ga igram, koliko je pa to pogosto, je sedaj drugo vprašanje. 
Jaz sem nogomet, recimo temu aktivno igral, v gimnaziji - v mladinskih ligah. Igral sem pa že na vseh 
pozicijah. 
 
DEJAN VEDLIN: Ste bili napadalec ali bolj v obrambi? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Kar je bilo treba. Še najve� �asa sem v �asu aktivnega igranja 
nogometa nosil dres številka 6 - tam nekje leva sredina zadaj. Ampak to je pri velikem nogometu.  Sedaj pa 
že kar nekaj �asa neke resne kondicije za veliki nogomet ni. Tako da mislim, da gledalci ne bi bili 
zadovoljni, �e bi takšen kot sem jaz sestavljali ekipo na otvoritveni tekmi. 
 
DEJAN VEDLIN: No, ampak... 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: No, kakšni manjši nogomet- to kar bo jutri, recimo, na Sladkem 
Vrhu na tej dobrodelni tekmi - to še. 
 
DEJAN VEDLIN: No, dobro je pa vedet, da imamo premierja, ki lahko zadaj trdno prime, pa tudi gre naprej 
in da gol. 
 
BOR GREINER: Te lahko prosim, da z nekimi dotiki in ugotovitvami ne motiš tega intervjuja? Vprašanje, ki 
se veže na odnose.... Vemo, da so v politiki odnosi pomembni. V kakšnem odnosu ste, ko sodelujete z 
novim mariborskim županom? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Korektno. Tako kot z vsemi ostalimi župani. Ko je pa� nekdo 
izvoljen na funkcijo, ne zastopa ve� svoje stranke, niti liste ki ga je predlagala, ampak zastopa ob�ino ali pa 
mesto. Vlada je seveda dolžna gledati na koristi tistih, ki jih ta, ki je bil izvoljen, zastopa. Ne delamo 
nikakršnih razlik, pri�akujemo samo, da bo ta nova garnitura slovenskih županov, ki predstavlja kar znatno 
osvežitev, glede na to, kar smo imeli prej, sposobna bolj izkoristiti razvojne možnosti in tudi razvojna 
sredstva, ki jih bodo imeli ve� na razpolago, kot so jih imeli njihovi predhodniki. Samo iz evropskih skladov 
bo na voljo štirikrat ve� sredstev, kot smo jih imeli prej. To pa ni nekaj, kar bo nekdo nakazal na ob�inske 
ra�une, ampak je to potencialna razvojna možnost oziroma denar, ki ga lahko dobiš, �e pripraviš dober 
program in �e si tudi prejšnje dobro uveljavil. Tukaj jaz ra�unam, da bo Maribor iz tega naslova uspešnejši, 
ker so tudi možnosti ve�je in da bo dejansko v dveh letih do ustanovitve pokrajine naredil vse tudi za to, da 
bo to neko mo�no pokrajinsko središ�e, z mo�nim vplivom na celotni slovenski razvoj. 
 
BOR GREINER: Hvala lepa. Gospod premier, za Slovenijo in Hrvaško, se zdi, da sta v nenehnem sporu. 
Kako vidite vi prihodnost obeh držav? Kdo tukaj, recimo vle�e kratko? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Nista v nenehnem sporu. Res pa je, da tiste stvari, kjer ni soglasja, 
bolj odmevajo in se potem ustvari tak vtis. Druga�e na številnih podro�jih Slovenija in Hrvaška dobro 
sodelujeta. Hrvaška je zelo pomemben gospodarski partner, zelo mo�na turisti�na destinacija za velik del 
Slovencev, ki tam preživljajo dopust,  država, kjer ima veliko Slovencev nepremi�nine, ki bodo sedaj lahko 
to tudi dejansko legalizirali. To je eno od vprašanj, ki smo jih uredili v zadnjem �asu, tudi s pomo�jo Evrope. 
Tako da nekatere stvari se seveda premikajo, nekatere pa žal ne. Tudi zaradi tega, ker je bil v zadnjih 
petnajstih letih maneverski prostor zožen - rešitev kakšnih novih ni na voljo, ker so bile že vse preizkušene. 
Številni dogovori so bilo tudi sprejeti, pa potem ne potrjeni v hrvaškem parlamentu. Treba je biti zelo 
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inovativen - že zato, da stanje ohranjaš takšno, da ni konflikta. Res pa je, da bodo nekatera zelo 
pomembna odprta vprašanja razrešena z vstopanjem Hrvaške v Evropsko unijo, kjer bo morala tudi 
sosednja država - tako kot smo morali vsi ostali - prevzeti evropske standarde, kar pomeni, da bodo sprejeli 
pravila igre, ki veljajo tudi pri nas. To pomeni, da bodo nekatera odprta vprašanja enostavno rešena. 
 
BOR GREINER: Mi smo odlo�ni, suvereni, nasproti Hrvaški - imamo stališ�e in �akamo, da se ona 
organizira? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Mi imamo interese, Hrvaška ima pa tudi interese. Eden od 
interesov sosednje države je, da prevzamejo evropske standarde, ker je to pogoj za vstop v Evropsko 
unijo. Na teh to�kah pridemo skupaj tudi, �e morda ni zadaj povsem ve�inske politi�ne volje. Pri mnogih 
vprašanjih pa gre tudi za neko virtualno realnost, ki je bila skreirana v javnem mnenju - tako da je ve�insko 
javno mnenje na Hrvaškem pri teh zadevah prepri�ano, da so stvari druga�ne kot dejansko so. Seveda to 
vpliva potem na politiko. To ni rezultat samo te vlade, ampak pa� vsega, kar se je dogajalo v zadnjih 
petnajstih letih in tukaj enostavnih rešitev na mizi ni. Tudi jaz ne obljubljam, da bomo sedaj ta vprašanja kar 
rešili, ker tega enostavno ni možno narediti s tem, da v slovenskem parlamentu sprejmeš resolucijo. �e bi 
bila stvar tako preprosta bi bilo že vse rešeno. 
 
DEJAN VEDLIN: Kaj se bomo po teh lepih praznikih pogovarjali o prepirih. Gospod premier, povejte nam 
raje, ste si privoš�ili velikono�ni zajtrk? Ste bili kje, �e smo �isto odkriti? Jaz se po teh praznikih komaj 
stegnem tu na mešalni mizi, vam pa ste še vedno ni� kaj ne vidi. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: No, teh velikono�nih zajtrkov ali pa obrokov je bilo kar nekaj. Pri 
sorodnikih, prijateljih, najbližjih, tako da je bilo morda tega celo preve� – glede na kar kakšen kilogram, ki 
sem ga dobil v teh dneh gor. 
 
BOR GREINER: Gospod premier, za neimenovanje guvernerja Banke Slovenije se zdelo, da je ena izmed 
bolj vro�ih tem v Sloveniji. No, guvernerja ni, je to sploh še vro�a tema, �e ga sedaj nobeden ne pogreša? 
Je bila to sploh vro�a tema?  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: No, bila je vro�a tema zaradi politi�nih razlogov, ne zaradi 
dejanskih. Slovenija je država, ki je, kar se tega ti�e, izpolnila vse pogoje za vstop v evropsko monetarno 
unijo oziroma prevzela evro. Smo v nekem stabilnem okolju, ki ni odvisno od tega ali si kakšen mesec brez 
guvernerja ali ne. S tem, da ne re�em, da je to dobro. Tudi ne re�em, da je tako moralo biti. Žal pa vlada 
tukaj nima nobenih instrumentov, da bi kaj pomagala. Tukaj gre za pristojnost predsednika republike, da 
predlaga kandidata, ki bo dobil ve�ino v parlamentu in za odgovornost parlamenta, da na koncu odlo�i, ker 
to odgovornost oziroma pristojnost ima po ustavi. Predsednik države je objavil javni nate�aj oziroma je 
pozval kandidate naj se javijo, ali pa naj jih predlagajo. Dva so predlagali. Enega je potem poslal naprej v 
državni zbor, je bil zavrnjen, z drugim še ni poskusil. Zakaj, ne vem? Lahko bi že zdavnaj, ker je �asa bilo 
dovolj. Ampak, kot ste rekli - ni� se ni podrlo s tem, ko se to ni zgodilo. Morda je nekoliko neprijeten vtis, 
ampak država povsem normalno funkcionira. Inflacija zaradi tega ni niti za stotinko odstotka višja. Upam pa 
vseeno, da se bo stvar �im prej razpletla. 
 
BOR GREINER: Hvala lepa. 
 
DEJAN VEDLIN: V bistvu je sre�a, da imamo evro. V primeru, da bi še imeli tolarje, na katerih je bil 
podpisan guverner Banke Slovenije, bi sedaj dejansko imeli denar brez podpisa. Ali bi se kar vi podpisali, 
pa bi isto veljalo? 
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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ne bi. Ampak tudi tolar je bila zelo trdna valuta. Sem zelo 
ponosen, ali pa lahko smo vsi ponosni nanj in ni bilo treba vsak dan tiskati novih bankovcev, te zaloge bi 
mirno zadoš�ale. 
 
DEJAN VEDLIN: �e bi vi sebe ocenili kot u�enca v osnovni šoli, gospod premier, bi rekli kaj? V kateri vrsti 
ste recimo sedeli? To me zanima. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: V razli�nih razredih, v razli�nih vrstah. 
 
DEJAN VEDLIN: Aha. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Mene so si zapomnile predvsem knjižni�arke, ker sem vse knjige 
odnesel. 
 
BOR GREINER: Slovenija je pred predsedovanjem Evropski uniji. Gospod premier, kaj nam predsedovanje 
prinaša in kaj predsedovanje Evropski uniji pomeni za Slovenijo? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Kar nekaj stvari. Najprej je to priznanje, ker smo prvi od novih 
držav �lanic, ki predsedujemo. To ne zato, ker bi to - ne vem kako - hoteli, ampak nam je bilo ponujeno in 
slovenski parlament je soglasno sprejel ta izziv. Drugi�, je to velika odgovornost, ker bomo pol leta na �elu 
sedemindvajseterice držav �lanic. Ve�ina je ve�jih od nas, tudi tidesetkrat. Koordinirali bomo stališ�a 
Evropske unije in odlo�itve - tudi v eventuelno najkriznejših ali pa v najusodnejših trenutkih, �e do njih 
pride. To pa je zelo dobra priložnost, zato ker bo Slovenija s tem postala zelo razpoznavna in bo lahko 
nadgradila kar dobro podobo, ki jo ima v svetu od osamosvojitve naprej. Precej tega, recimo, pozitivnega 
imidža si je zgradila tudi z vstopom v Evropsko monetarno unijo oziroma s prevzemom evra. Ker smo bili 
edini in se je o tem ve� pisalo kot takrat, ko smo šli v Evropsko unijo ali pa v NATO, ko so bili še drugi in so 
nas menjavali z drugimi, podobno nazivajo�imi se državami. Tokrat bo to pol leta. To je, še posebej za velik 
del našega gospodarstva, pomembno, ker razpoznavnost v globalnem svetu, na globalnem trgu je nekaj, 
kar je pomembno. �e je ta razpoznavnost povezana z nekimi pozitivnimi signali in predsedovanjem 
Evropski uniji ali pa pripadnosti Evropski uniji je to pozitivno sporo�ilo. Glede na to, da je naš razvoj v veliki 
meri odvisen od izvoznikov, ki so vpeti v ta globalna, ekonomska razmerja, je to tudi neposredna korist. Bo 
pa to koristno tudi zaradi izkušenj, ki si jih bomo nabrali. Velik del slovenske javne uprave bo, s tem, ko bo 
vodil tudi posami�ne segmente Evropske unije, pridobil nove izkušnje, nova znanja, dobre prakse, ki se jih 
bo lahko kasneje uporabilo tudi doma.  
 
DEJAN VEDLIN: Izvedeli smo, da je vaša Urška velika oboževalka Jana Plestenjaka. Pa me zanima, �e se 
že kaj u�ite, kakšen instrument, recimo, kitaro? Ni� še? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Nad kitaro sem jaz obupal že zdavnaj, kot kitara nad mano, tako 
da se to ne dogaja. Jan pa naju je povabil na koncert, pravzaprav zato, ker se midva poznava. 
 
DEJAN VEDLIN: Aha. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Že kar nekaj �asa in to je bil razlog. Prišel je na kavo na moj urad 
in tako je prišlo do tega vabila in obiska koncerta. Ni kakšnih globljih zarot tukaj. 
 
DEJAN VEDLIN: Imam še eno vprašanje povezano z Evropsko unijo. Gospod premier, kaj delate, da imate 
takšno linijo? Prosim za en nasvet - jaz se trudim... 
 
BOR GREINER: A to je z Evropsko unijo povezano? 
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DEJAN VEDLIN: Jaz sem državljan Evropske unije... 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Težko povem...V�asih je to bolj kot z Evropsko unijo, povezano z 
doma�im politi�nim prizoriš�em, kjer me v�asih mo�no oglodajo.  
 
DEJAN VEDLIN: Gospod premier, najlepša hvala. Hvala za obisk in glede na to, da ste še jutri tukaj v 
Mariboru, upam, da še kdaj pridete in da se boste radi vra�ali v naše mesto. Hvala za obisk. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Hvala še enkrat za vabilo in prijeten klepet. 
 


